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Op 11 december 2024 stelde M. Vogelaar (PvdA) ons schriftelijke vragen over de
Rotterdamse speeltuinen.

Inleidend wordt gesteld:
In het Algemeen Dagblad viel een uitgebreide reportage te lezen over Speeltuin Het
Westen. De toekomst van de speeltuin, waar jaarlijks zo'n 40.000 kinderen zich lekker
uitleven op alles wat de speeltuin te bieden heeft, staat onder druk. De belangrijkste reden
hiervoor is een gebrek aan vrijwilligers. Speeltuin het Nieuwe Westen is niet de enige
speeltuinvereniging die het moeilijk heeft. Zo bleek recent uit een naar de wethouder
gezonden brief van vier speeltuinbesturen dat verschillende speeltuinen in Rotterdam
West beperkt open of soms al maandenlang gesloten zijn. Het gaat om Ali Baba, Binnenste
Buiten, Confetti en De Zandtuin. Speeltuinen zijn niet alleen gezond en leuk voor kinderen
omdat zij daar lekker kunnen spelen, kinderen kunnen er zichzelf ontwikkelen en
speeltuinen vormen een ontmoetingsplek in de buurt. De PvdA Rotterdam is dan ook van
mening dat de gemeente Rotterdam alles op alles moet zetten om ervoor te zorgen dat
speeltuinen geopend zijn.

Hieronder volgen de vragen en onze beantwoording:

Vraag 1:
Is het college bekend met het AD-artikel over Speeltuin HetWesten en de brief van
speeltuinbesturen in Rotterdam-West?

Antwoord:
Ja.

Vraag2:
Welke rol dicht het college toe aan speeltuinen in de stad?
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Antwoord:
In Rotterdam willen we dat ieder kind veilig buiten kan spelen. Georganiseerde
speeltuinen bieden een veilige omgeving om te spelen en zijn een ontmoetings- en
ontwikkelplek voor een kind op zowel fysiek als sociaal vlak.

Vraag 3:
Herkent het college de problematiek van het vinden van vrijwilligers en de
randvoorwaardelijkheid van beheerders om de speeltuinen draaiende te houden?

Antwoord:
Ja, het college herkent de problematiek wat betreft het vinden van vrijwilligers. Op de
speeltuinen in Rotterdam zijn vrijwilligersorganisaties, veelal verenigingen,
verantwoordelijk voor beheer en openstelling van de speeltuin. Helaas is het voor veel
vrijwilligersorganisaties, niet alleen in het speeltuinwerk, lastig voldoende vrijwilligers
aan zich te binden. Vanuit de gemeente wordt ondersteuning geboden aan
vrijwilligersorganisaties, waaronder werving van vrijwilligers. Het college herkent zich
niet in de randvoorwaardelijkheid van beheerders om speeltuinen draaiende te houden.
Dit is geen randvoorwaardelijkheid. Er zijn speeltuinverenigingen die met inzet van
voldoende vrijwilligers en betrokkenheid vanuit de wijk de speeltuin draaiend houden.
Waar het speeltuinen niet lukt wordt ondersteuning geboden in de vorm van een
beheerder.

Vraag 4:
Wat vindt het college van de situatie dat speeltuinen soms maar beperkt open of
zelfs helemaal gesloten zijn? a. Kan het college speifiek ingaan op de situatie van de
speeltuinen Ali Baba, Binnenste Buiten, Confetti en De Zandtuin in Rotterdam-West?

Antwoord:
Het college betreurt het dat sommige speeltuinen beperkt open of zelfs helemaal gesloten
zijn. Op basis van de huidige subsidieregeling voor speeltuinverenigingen is de afspraak
dat speeltuinen per jaar gemiddeld 18 uur per week open te zijn. De gemeente neemt
contact op met een speeltuin, indien blijkt dat een speeltuin beperkt of niet open is. Samen
met deze speeltuinen wordt dan gezocht naar oplossingen om de openstelling van de
speeltuin te verbeteren. Hier wordt bijvoorbeeld ook de wijkraad bij betrokken/om advies
gevraagd. Voor de verenigingen in Rotterdam-West wordt voornoemde handelingswijze
gevolgd.

Vraag 5:
Wat gaat het college doen om ervoor te zorgen dat speeltuinen meer vrijwilligers en
beheerders kunnen vinden?

Antwoord:
Het ondersteunen van vrijwilligersorganisaties om vrijwilligers te behouden ente werven
heeft voortdurende aandacht. Om speeltuinen meer vrijwilligers te laten vinden, kunnen
zij, net als andere vrijwilligersorganisaties, gebruik maken van de
ondersteuningsmogelijkheden via Zorgzaam010. Naast deze ondersteuning, stimuleren
we onderlinge samenwerking tussen vrijwilligersorganisaties in de wijk. Hierdoor kan een
netwerk ontstaan binnen een wijk of buurt waarbinnen koppelingen tussen vraag en
aanbod naar vrijwillige inzet gemaakt kunnen worden. Speeltuinen hebben geen rol in het
vinden van meer beheerders. De gemeente verstrekt subsidie aan de Stichting Buurt- en
Speelwerk (BSW) voor de personele inzet van beheerders op de speeltuinverenigingen.
Op dit moment zijn er voldoende beheerders.
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De BSW is verantwoordelijk voor de verdeling van de inzet van de beheerders over de
speeltuinen.

Vraag 6:
Wat is de reactie van het college op de zorgen van de speeltuin besturen West over
onvoldoende ondersteuning en capaciteit voor speeltuinbeheerders vanuit BSW?

Antwoord:
De gemeente was al in gesprek met de BSW over de ondersteuning en capaciteit van
beheerders. De gemeente houdt de speeltuinbesturen West hiervan op de hoogte.

Vraag 7:
Speelt een gebrek aan capaciteit van speeltuinbeheerders ook in andere wijken of
dorpskernen in Rotterdam? Zo ja, kan het college aangeven waar dit het geval is en
welke acties het college inzet om het gebrek aan capaciteit op te lossen?

Antwoord:
Op dit moment zijn er voldoende beheerders. Wel is er een tekort aan vrijwilligers
waardoor een speeltuin niet altijd open kan. Een gewijzigde spreiding van beheerders
over de speeltuinen zou meer ondersteuning kunnen bieden, maar is niet de oplossing van
het vrijwilligerstekort.

Vraag 8:
Hoe gaat het college speeltuinverenigingen en BSW betrekken bij de nieuwe
speeltuinvisie en wanneer verwacht het college dat deze visie gereed is?

Antwoord:
Om speeltuinen te betrekken bij de nieuwe speeltuinvisie worden er meerdere
bijeenkomsten verspreid over de stad georganiseerd, zodat aan de verschillende
speeltuinverenigingen voldoende ruimte wordt geboden om hun mening en ideeën te
geven.Tevens wordt besproken welke rol de speeltuinorganisaties in het nieuwe beleid
kunnen oppakken. De BSW wordt voor deze bijeenkomsten ook uitgenodigd. De te
ontwikkelen visie wordt tevens besproken in de reguliere overleggen met de BSW.
Kinderen en ouders betrekken we vanaf het begin bij het ontwikkelen van het nieuwe
beleid, omdat zij de doelgroep zijn; voor alle kinderen, met en zonder beperking, in de
leeftijd van 4-12 jaar. Scholen in het regulier en speciaal onderwijs worden bezocht om in
gesprek te gaan met kinderen en ouders. Ook worden kinderwijkraden benaderd en
gebruik gemaakt van het kinderwerk. Voor de wijkraden worden ook meerdere
bijeenkomsten georganiseerd.
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Verwacht wordt dat in het tweede kwartaal van 2025 het nieuwe speeltuinenbeleid ter
behandeling aan de raad kan worden voorgelegd.

Burgemeester en wethouders van Rotterdam,

C.J. houten




